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NOTE BY THE SECRETARIAT 

Under Article 102 of the Charter of the United Nations, every treaty and every international agreement 
entered into by any Member of the United Nations after the coming into force of the Charter shall, as soon as 
possible, be registered with the Secretariat and published by it. Furthermore, no party to a treaty or international 
agreement subject to registration which has not been registered may invoke that treaty or agreement before any 
organ of the United Nations. The General Assembly, by resolution 97 (I), established regulations to give effect 
to Article 102 of the Charter (see text of the regulations, vol. 859, p. VIII; 
https://treaties.un.org/Pages/Resource.aspx?path=Publication/Regulation/Page1_en.xml). 

The terms "treaty" and "international agreement" have not been defined either in the Charter or in the 
regulations, and the Secretariat follows the principle that it acts in accordance with the position of the Member 
State submitting an instrument for registration that, so far as that party is concerned, the instrument is a treaty or 
an international agreement within the meaning of Article 102. Registration of an instrument submitted by a 
Member State, therefore, does not imply a judgement by the Secretariat on the nature of the instrument, the 
status of a party or any similar question. It is the understanding of the Secretariat that its acceptance for 
registration of an instrument does not confer on the instrument the status of a treaty or an international 
agreement if it does not already have that status, and does not confer upon a party a status which it would not 
otherwise have. 

* 
*     * 

Disclaimer: All authentic texts in the present Series are published as submitted for registration by a party 
to the instrument. Unless otherwise indicated, the translations of these texts have been made by the Secretariat 
of the United Nations, for information. 

NOTE DU SECRÉTARIAT 

Aux termes de l'Article 102 de la Charte des Nations Unies, tout traité ou accord international conclu par 
un Membre des Nations Unies après l'entrée en vigueur de la Charte sera, le plus tôt possible, enregistré au 
Secrétariat et publié par lui. De plus, aucune partie à un traité ou accord international qui aurait dû être 
enregistré mais ne l'a pas été ne pourra invoquer ledit traité ou accord devant un organe de l’Organisation des 
Nations Unies. Par sa résolution 97 (I), l'Assemblée générale a adopté un règlement destiné à mettre en 
application l'Article 102 de la Charte (voir texte du règlement, vol. 859, p. IX; 
https://treaties.un.org/Pages/Resource.aspx?path=Publication/R egulation/Page1_fr.xml). 

Les termes « traité » et « accord international » n'ont été définis ni dans la Charte ni dans le règlement, et 
le Secrétariat a pris comme principe de s'en tenir à la position adoptée à cet égard par l'État Membre qui a 
présenté l'instrument à l'enregistrement, à savoir que, en ce qui concerne cette partie, l'instrument constitue un 
traité ou un accord international au sens de l'Article 102. Il s'ensuit que l'enregistrement d'un instrument 
présenté par un État Membre n'implique, de la part du Secrétariat, aucun jugement sur la nature de l'instrument, 
le statut d'une partie ou toute autre question similaire. Le Secrétariat considère donc que son acceptation pour 
enregistrement d’un instrument ne confère pas audit instrument la qualité de traité ou d'accord international si 
ce dernier ne l'a pas déjà, et qu'il ne confère pas à une partie un statut que, par ailleurs, elle ne posséderait 
pas. 

* 
*     * 

 
Déni de responsabilité : Tous les textes authentiques du présent Recueil sont publiés tels qu’ils ont été 

soumis pour enregistrement par l’une des parties à l’instrument. Sauf indication contraire, les traductions de ces 
textes ont été établies par le Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies, à titre d'information.

https://treaties.un.org/Pages/Resource.aspx?path=Publication/Regulation/Page1_en.xml
https://treaties.un.org/Pages/Resource.aspx?path=Publication/Regulation/Page1_fr.xml
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and 
 

Germany 

Agreement between the Government of Canada and the Government of the Federal 
Republic of Germany on Audio-visual Relations (with annex). Gatineau, 22 June 2004 

Entry into force:  22 June 2004 by signature, in accordance with article 15  
Authentic texts:  English, French and German 
Registration with the Secretariat of the United Nations:  Canada, 22 January 2016 
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Accord entre le Gouvernement du Canada et le Gouvernement de la République fédérale 
d’Allemagne sur les relations audiovisuelles (avec annexe). Gatineau, 22 juin 2004 

Entrée en vigueur :  22 juin 2004 par signature, conformément à l'article 15  
Textes authentiques :  anglais, français et allemand 
Enregistrement auprès du Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies :  Canada, 

22 janvier 2016 
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and 
 

Czech Republic 

Agreement between Canada and the Czech Republic for the Promotion and Protection of 
Investments (with annexes). Prague, 6 May 2009 

Entry into force:  22 January 2012, in accordance with article XV  
Authentic texts:  Czech, English and French 
Registration with the Secretariat of the United Nations:  Canada, 22 January 2016 
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et 
 

République tchèque 

Accord entre le Canada et la République tchèque concernant la promotion et la protection 
des investissements (avec annexes). Prague, 6 mai 2009 

Entrée en vigueur :  22 janvier 2012, conformément à l'article XV  
Textes authentiques :  tchèque, anglais et français 
Enregistrement auprès du Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies :  Canada, 

22 janvier 2016 
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No. 53346 
____ 

 
Canada 

 

and 
 

South Africa 

Audiovisual Co-Production Agreement between the Government of Canada and the 
Government of South Africa (with annex). Cape Town, 5 November 1997 

Entry into force:  19 July 2004 by notification, in accordance with article XIX  
Authentic texts:  English and French 
Registration with the Secretariat of the United Nations:  Canada, 22 January 2016 
 
 
 

Canada 
 

et 
 

Afrique du Sud 

Accord de coproduction audiovisuelle entre le Gouvernement du Canada et le 
Gouvernement de la République d’Afrique du Sud (avec annexe). Le Cap, 5 novembre 
1997 

Entrée en vigueur :  19 juillet 2004 par notification, conformément à l'article XIX  
Textes authentiques :  anglais et français 
Enregistrement auprès du Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies :  Canada, 

22 janvier 2016 
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____ 

 
Canada 

 

and 
 

Brazil 

Treaty between the Government of Canada and the Government of the Federative Republic 
of Brazil on Mutual Assistance in Criminal Matters. Brasília, 27 January 1995 

Entry into force:  1 November 2008, in accordance with article 21  
Authentic texts:  English, French and Portuguese 
Registration with the Secretariat of the United Nations:  Canada, 22 January 2016 
 
 
 

Canada 
 

et 
 

Brésil 

Traité d’entraide en matière pénale entre le Gouvernement du Canada et le Gouvernement 
de la République fédérative du Brésil. Brasilia, 27 janvier 1995 

Entrée en vigueur :  1er novembre 2008, conformément à l'article 21  
Textes authentiques :  anglais, français et portugais 
Enregistrement auprès du Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies :  Canada, 

22 janvier 2016 
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____ 
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and 
 

Portugal 

Treaty between Canada and the Republic of Portugal on Mutual Assistance in Criminal 
Matters. Lisbon, 24 June 1997 

Entry into force:  1 May 2000, in accordance with article 19  
Authentic texts:  English, French and Portuguese 
Registration with the Secretariat of the United Nations:  Canada, 22 January 2016 
 
 
 

Canada 
 

et 
 

Portugal 

Traité d’entraide judiciaire en matière pénale entre le Canada et la République portugaise. 
Lisbonne, 24 juin 1997 

Entrée en vigueur :  1er mai 2000, conformément à l'article 19  
Textes authentiques :  anglais, français et portugais 
Enregistrement auprès du Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies :  Canada, 

22 janvier 2016 
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No. 53349 
____ 

 
Canada 

 

and 
 

Romania 

Agreement between the Government of Canada and the Government of Romania on 
Cinematographic Relations (with annex). Bucharest, 23 January 1992 

Entry into force:  provisionally on 23 January 1992 by signature and definitively on 
11 September 2007 by notification, in accordance with article XVIII  

Authentic texts:  English, French and Romanian 
Registration with the Secretariat of the United Nations:  Canada, 22 January 2016 
 
 
 

Canada 
 

et 
 

Roumanie 

Accord entre le Gouvernement du Canada et le Gouvernement de Roumanie sur les 
relations cinématographiques (avec annexe). Bucarest, 23 janvier 1992 

Entrée en vigueur :  provisoirement le 23 janvier 1992 par signature et définitivement le 
11 septembre 2007 par notification, conformément à l'article XVIII  

Textes authentiques :  anglais, français et roumain 
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